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З А П И С Н И К 
 са  34.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 3. септембра 2008. године 

 
 Сједница је  почела у 10 часова. Присуствовао је 41 посланик. Оправдано је изостао Јозо 
Крижановић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: министри Средоје Новић и Бариша 
Чолак те замјеници министара Мијо Крешић и Марина Пендеш.  
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
америчке амбасаде, амбасаде Велике британије те невладиних организација Центри цивилних 
иницијатива и Удружења девизних штедиша.  
 У оквиру претходног питања, Дом се изјаснио о тачкама о којима је на 33. сједници Дома 
одгођено одлучивање: 
 

1. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу закона 
о јавним путевима (закон у првом читању) 
Предсједавајући је констатовао да Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу гласања 
одбијен је Предлог закона о јавним путевима – „за“ је гласало 25, „против“ 11. Гласови „против“ 
су из Републике Српске, што је више од двије трећине из ентитета. 
 

2. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о предлогу за 
примање к знању Годишњег извјештаја Високог судског и тужилачког савјета БиХ за 
2007. годину 
Колегијум није постигао сагласност ни о овом предлогу. Дом у другом кругу гласања није 
прихватио предлог за примање к знању Годишњег извјештаја Високог судског и тужилачког 
савјета БиХ за 2007. годину Резултати гласања су сљедећи: 18 „за“ 11 „против“, шест 
„суздржаних“, при чему је 11 гласова „против“ из Републике Српске. 
Након тога Дом се изјаснио о предлозима закључака који су предложени у расправи о овој тачки 
дневног реда. Ниједан од предложених закључака није прихваћен, а резултати гласања су 
сљедећи: 
а)  Предлог закључака Клуба посланика СНСД-а (закључци у четири тачке) - 12 „за“, 15 
„против“  и девет гласова  „уздржан“; 
б)  Предлог закључка Рифата Долића – 16 „за“, 17 гласова „против“; 
ц) Предлог закључка Хусеина Нанића – 17 „за“ (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске 
три), 14 „против“  и  три „уздржан“ гласа. У другом кругу гласања „за“ је гласало 17, „против“ 
16, „суздржана“ четири, при чему је из РС „против“ гласало 10, што је 2/3 из ентитета; 
д)  Предлог закључка Момчила Новаковића – 14 „за“, 16 „против“ и шест „уздржаних“ 
гласова.  
  

3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о предлозима 
закључака и амандману поводом разматрања Извјештаја о раду и финансијском 
пословању  Јавног предузећа Новинско-издавачке организације Службени лист БиХ за 
2007. годину, и то: 
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a) закључка Клуба посланика СНСД-а (у три тачке); 
б)   закључка број 1 посланика Момчила Новаковића; 
ц)  амандмана посланика Ремзије Кадрића на Предлог закључка Комисије за 
      саобраћај и везе 

 Колегијум није постигао сагласност о овим предлозима закључака и Амандману. У другом 
кругу Дом није прихватио предложене закључке, као ни Амандман. Резултати гласања су: 

- Предлог закључка Клуба посланика СНСД-а није добио већину - ''за'' је гласало 14, 
''против'' 19 посланика; 

- Предлог закључка посланика Момчила Новаковића такође није добио општу већину - 
''за'' гласало 14, ''против'' 18, уздржало се пет посланика. 

- „За“ Амандман посланика Ремзије Кадрића гласало је 20 посланика, ''против'' је било 13 
уздржала се два посланика, при чему је из Републике Српске „против“ гласало 10, што је 2/3 
из ентитета. 

 Након тога гласања о закључцима и амандману, Дом је гласао о Извјештају о раду и 
финансијском пословању  Јавног предузећа Новинско-издавачке организације Службени лист БиХ за 
2007. годину са Извјештајем надлежне комисије и закључцима. За Извјештај гласао је  21  посланик (из 
Федерације БиХ 19, из Републике Српске два), 10 „против“  и шест „уздржаних“. Предсједавајући је 
констатовао да Извјештај није добио ентитетску већину, па је одмах проведено усаглашавње.  Како није 
постигнута сагласност у Колегију, извршен је други круг гласања.  Није прихваћен Извјештај о раду 
и финансијском пословању  Јавног предузећа Новинско-издавачка организација Службени лист 
БиХ за 2007. годину – „За је гласало 19,  „против“ 10 – из РС, „уздржана“ два заступника. 
 
     4.         Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о закључку број  

    4. из Извјештаја Комисије за саобраћај и комуникације и Предлогу закључка посланика  
    Јерка Иванковића Лијановића поводом расправе о тачки: Пословање Јавног РТВ  
    сервиса Босне и Херцеговине и мјере за превладавање стања утврђеног ревизијским  
    извјештајима за 2005. и 2006. годину 
Комисија Колегијума није постигла сагласност о наведеним закључцима. Дом такође није 
прихватио закључке, а резултати гласања су: 
- „за“ Закључак број 4 из Извјештаја Комисије за саобраћај и комуникације гласало је 20 
посланика, ''против'' је било 13 (из Федерација БиХ три, из Републике Српске 10) и  уздржала се 
четири посланика. 
- „за“ Предлог закључка посланика Јерка Иванковића Лијановића гласало је 20 посланика, 
''против'' је било 12 (из Федерације БиХ два, из Републике Српске 10) и уздржало се шест 
посланика. 
 
Након изјашњавања о претходним питањима, предсједавајући Лозанчић упознао је Дом са  

допунама дневног реда тачкама за које су се стекли услови за разматрање, а то су: 
 -  Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о 
измјенама и допунама Изборног закона БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. 
Пословника; 
 -  Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о 
измјенама и допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње по 
хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 
 -    Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о 
заштити домаће производње по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 
 -   Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Закона о 
измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње по скраћеном поступку, у складу са 
чланом 126. Пословника; 
 -    11 споразума, ради давања претходне сагласности за ратификацију; 
 -  у међувремену је стигло негативно мишљење Комисије за финансије и буџет о 
Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о ПДВ-у, па је садашња 11. тачка допуњена и 
гласи: Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, са 
Мишљењем Комисије за финансије и буџет (предлагач: посланик Бранко Докић); 
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- именовање три члана у Интерресорну радну групу за припрему Предлога закона о 

сукобу интереса у институцијама власти Босне и Херцеговине (Интерресорну радну 
групу основао Савјет министара БиХ).  

 
  Предсједавајући Лозанчић отворио је расправу о дневном реду. У расправи су учествовали: 
Милица Марковић, Денис Бећировић, Славко Матић, Момчило Новаковић, Милорад Живковић, Драго 
Калабић и Јерко Иванковић Лијановић. 

Милица Марковић је, у име Клуба посланика СНСД-а, предложила да се у дневни ред уврсти 
давање сагласности за ратификацију Споразума о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа 
Министарство финансија и трезора, и RAIFFEISEN ZENTRALBANK ÖSTERREICH 
AKTIENGESELLSCHAFT – Развој система за водоснабдијевање у општини Лакташи - и 
Меморандума о разумијевању између Регионалне канцеларије Свјетске здравствене организације 
за Европу и Министарства цивилних послова Босне и Херцеговине те додала да има усмену 
сагласност предсједавајућег Комисије за спољне послове да се сједница Комисије одржи у паузи 
засједања, ради давања мишљења о споразумима. 

Денис Бећировић је, у име Клуба посланика СДП-а, предложио да се у дневни ред, одмах 
након посланичких питања и одговора, уврсти тачка: Разматрање закључака предложених на 10. 
заједничкој сједници Дома народа и Представничког дома, поводом расправе о садржају 
Споразума о стабилизацији и придруживању. 

Славко Матић предложио је допуну дневног реда тачком - Разматрање предлога 
закључка који би гласио: „Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од 
Централне изборне комисије БиХ да преиспита своју одлуку којом је одузела бирачко право за 
више хиљада прогнаника - држављана БиХ, који су у процесу регистрације бирача изван Босне и 
Херцеговине исказали намјеру да учествују на локалним изборима, а које им је ускраћено без 
њихове кривице“. 

Момчило Новаковић ставио је примједбу на начин заказивања сједнице Комисије за 
спољне послове, рекавши да посланици немају ни материјал за расправу. 
 Милорад Живковић рекао је да постоје пословничке могућности за разматрање 
споразума које је навела Милица Марковић. Замолио је посланика Јерка Иванковића 
Лијановића да свој захтјев за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 
измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње по хитном поступку, у складу са 
чланом 127. Пословника, преименује у захтјев за скраћени поступак, у складу са чланом 126. 
Пословника, и да се обави заједничка расправа о том законском предлогу и о Предлогу закона о 
допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње, предлагача 
Савјета министара БиХ. Такође, Милорад Живковић је, у вези са Предлогом закона о измјенама 
и допунама Изборног закона БиХ, предлагача Јерка Иванковића Лијановића, подсјетио да нема 
законских могућности да се Изборни закон мијења након проглашења избора и позвао 
предлагача да размисли о сврсисходности вођења расправе о овом законском предлогу. 
 Драго Калабић је, у име Клуба посланика СНСД-а, предложио да се у дневни ред уврсти 
тачка: Предлог одлуке о одржавању пописа у Босни и Херцеговини. 
  
 Предсједавајући Лозанчић дао је на гласање предлоге за допуну дневног реда према 
редослиједу предлагања. 
 Предлог Милице Марковић усвојен је једногласно – са 39 гласова „за“. 

Предлог Дениса Бећировића није добио потребну ентитетску већину – „за“ гласало 14 
посланика (из Федерације БиХ девет, из Републике Српске пет), три „против“ и 23 „уздржана“ 
гласа. Предсједавајући Лозанчић констатовао је да ће усаглашавање бити накнадно обављено.  

Предлог Славка Матића такође није добио потребну ентитетску већину – „за“ гласало 27 
посланика (из Федерације БиХ 25, из Републике Српске два), три „против“ и осам „уздржаних“. 
Предсједавајући Лозанчић констатовао је да ће усаглашавање бити накнадно обављено. 
 Није прихваћен ни предлог Клуба посланика СНСД-а да се у дневни ред уврсти тачка: 
Предлог одлуке о одржавању пописа у Босни и Херцеговини, са предлогом закључка који би 
гласио:  
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 „1. Обавезује се Савјет министара БиХ да, у сарадњи са Владом Федерације БиХ и 
Владом Републике Српске те Агенцијом за статистику БиХ, Републичким заводом за статистику 
РС-а и Федералним заводом за статистику, сачини одлуку о почетку припрема за спровођење 
пописа становништва, домаћинстава и станова у Босни и Херцеговини којом ће прецизно 
утврдити потребне податке и обавезе надлежних институција БиХ неопходне за адекватно 
предузимање ових активности. 
 2.  У року од мјесец дана, Савјет министара БиХ поднијеће извјештај Парламентарној 
скупштини БиХ о конкретним активностима предузетим у вези с овим питањем.“  
 ''За'' је гласало 16 посланика, ''против'' је био 21 и уздржала су се три посланика.  
 
 Након расправе и гласања о предлозима за допуну дневног реда, предсједавајући је констатовао 
да  34. сједница  Представничког дома има сљедећи: 
 
                                                                                      Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
 

1. Усвајање Записника са 33. сједнице Представничког дома;  
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о 

измјенама и допунама Изборног закона БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 
127. Пословника; 

4. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о 
измјенама и допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне 
штедње по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

5. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о 
заштити домаће производње по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

6. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјени Закона о 
класификовању дјелатности у Босни и Херцеговини по скраћеном поступку, у складу 
са чланом 126. Пословника; 

7. Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Закона о 
измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње по скраћеном поступку, у 
складу са чланом 126. Пословника; 

8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици БиХ (друго 
читање); 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одликовањима БиХ – предлагач: 
посланик Бериз Белкић (друго читање); 

10. Предлог закона о престанку важења Закона о флашираним питким водама БиХ (друго 
читање); 

11. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, са 
Мишљењем Комисије за финансије и буџет (предлагач: посланик Бранко Докић); 

12. Извјештај о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за период 
јануар-децембар  2007. године; 

13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о захтјеву 
Уставноправне комисије за разматрање Предлога закона о измјенама Закона о 
кривичном поступку БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника; 

14. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
закона о измјенама и допунама Закона о финансирању политичких партија – 
предлагачи: посланици Шефик Џаферовић, Нико Лозанчић и Милорад Живковић 
(закон у другом читању); 

15. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Мишљењу 
Уставноправне комисије о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Савјету 
министара БиХ – предлагач: посланик Милорад Живковић; 

16. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Мишљењу 
Уставноправне комисије о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о 
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министарствима и другим органима управе БиХ – предлагач: посланик Милорад 
Живковић; 

17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу 
одлуке о усвајању Саобраћајне политике БиХ за период од 2008. до 2020. године; 

18. Предлог Савјета министара БиХ за именовање члана Комисије за концесије Босне и 
Херцеговине; 

19. Именовање три члана у Интерресорну радну групу за припрему предлога Закона о 
сукобу интереса у институцијама власти Босне и Херцеговине (Интерресорну радну 
групу основао Савјет министара БиХ); 

20. Иницијатива посланика Адема Хускића да се на једној од наредних сједница Дома 
расправља о питању имовине Босне и Херцеговине; 

21. Давање  сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о економској сарадњи између Савјета министара Босне и Херцеговине и 

Владе Словачке Републике, 
б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Словачке Републике о унапређењу и  
      узајамној заштити улагања, 
ц)  Анекса Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Норвешке о  
      финансирању пројекта у корист правосуђа и/или судова и тужилаштава у Босни и 
      Херцеговини, 
д)  Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине – Граничне  
     полиције – и Министарства унутарњих послова Републике Хрватске – Равнатељства  
     полиције – о спровођењу мјешовитих патрола уз заједничку државну границу, 
е)  Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине – Граничне  
     полиције – и Министарства унутарњих послова Републике Хрватске – Равнатељства  
     полиције – о службеном транзиту преко државног подручја друге уговорне стране с  
     циљем поступања на властитом државном подручју, 
ф) Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине – Граничне 
     полиције – и Министарства унутарњих послова Републике Хрватске – Равнатељства  
     полиције – о упућивању службеника за везу, 
г)  Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине – Граничне  
     полиције – и Министарства унутарњих послова Републике Хрватске – Равнатељства  
     полиције – о оснивању заједничких радних група за сузбијање криминалитета, 
х)  Финалног акта Регионалне конференције о радио-везама за планирање дигиталног  
     земаљског радиодифузног сервиса у дијеловима региона 1 и 3, у фреквенцијском  
     опсегу 174-230 MHz i 470-862 MHz (RRC 06), 
и) Конвенције о међународној трговини угроженим врстама дивљих животиња и 
     биљака (CITES), 
ј)  Конвенције о заштити и промовисању различитости културних израза, 
к) Допуне члана 1. Конвенције о забрани и ограничењу употребе одређених врста  
     конвенционалног наоружања (CCW),   
л)  Споразума о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство  
      финансија и трезора, и RAIFFEISEN ZENTRALBANK ÖSTERREICH  
      AKTIENGESELLSCHAFT – Развој система за водоснабдијевање у општини 
      Лакташи, 
м)  Меморандума о разумијевању између Регионалне канцеларије Свјетске здравствене  
       организације за Европу и Министарства цивилних послова Босне и Херцеговине.      

 
 
Ад. – 1.  Усвајање Записника са 33. сједнице Представничког дома 

 Није било примједаба те је Записник усвојен једногласно. 
 

Ад. – 2.  Посланичка питања и одговори 
 Предсједавајући Лозанчић је у уводним напоменама рекао да су одговоре на питања 
добили посланици: 
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 - Мирко Околић од Федералне дирекције цеста на питање постављено на 20. сједници;  

- Рифат Долић од Савјета министара на питање постављено на 26. сједници;  
- Лазар Продановић и Велимир Јукић од Савјета министара на питања постављена на 28. 
сједници;  
- Момчило Новаковић, Хусеин Нанић и Сефер Халиловић од Савјета министара на питања 
постављена на 30. сједници; 
- Шемсудин Мехмедовић и Денис Бећировић од Колегијума Дома на питања постављена 
на 32. сједници; 
- Славко Јовичић од Државне агенције за истраге и заштиту и Тужилаштва БиХ на питања 
постављена на 33. сједници и  
- Селим Бешлагић од Високог судског и тужилачког савјета на питања постављена на 33. 
сједници.  

 
 Одговоре су коментарисали посланици: Рифат Долић, Селим Бешлагић, Велимир Јукић, 
Садик Бахтић и Момчило Новаковић. Није било питања у оквиру коментара на одговоре. 
 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 

Славко Јовичић: 
„1. Хоће ли се у току нашег мандата, идућег мандата, некада или никада почети враћати 

имовина Српске православне цркве? 
 2.  Друго питање, које постављам од 2. сједнице Парламента, и више не знам ко ће то 

спровести и да ли је могуће, а јесте, гласи: када ће се испоштовати конститутивност народа у 
институцијама БиХ, дакле у свим, од агенција, министарстава, Парламента, Предсједништва и 
свих ових који представљају државу?“ 
(питања упућена Савјету министара БиХ) 
 
 Златко Лагумџија: 
 Питања везана за случај тзв. Алжирске групе  
 „Прошле седмице је надлежна америчка институција путем Министарства иностраних 
послова поставила питање – Да ли постоји било које питање у вези са давањем доказа од мене као 
свједока које би Влада БиХ жељела да размотри са САД-ом? Односно, каква је генерална правна 
позиција Босне и Херцеговине у вези са мојим евентуалним свједочењем пред америчким судом 
у овом процесу? Том приликом је директно постављено питање – Да ли се Влада БиХ противи 
ако бих ја понудио писану изјаву о мојим сазнањима која би могла бити коришћена у овом 
судском процесу?  

Због свега тога, прво питам – Да ли ће и када Савјет министара одговорити на ова питања 
која је поставила Влада САД-а, и која сам ја поставио, те урадити све оно што произлази из 
закључака Представничког дома и других релевантних институција?  

Друго питање Савјету министара је идентично оном које је стигло од Владе САД-а са 
захтјевом да им се одговори до 27. августа ове године.  

Треће питање, на које молим да ми се одговори најкасније за седам дана, гласи: Да ли се 
Савјет министара или било која друга надлежна институција противи да дам исказ, односно 
свједочим пред америчким судом о догађајима с краја 2001. и почетка 2002. године?  

И четврто питање – Када и како ће се Савјет министара БиХ и надлежне институције 
одазвати јавном позиву америчких адвоката фирме Вилен Холд да учине оно што и ја и да ставе 
на увид доказе које посједују, а који се од њих траже и који се тичу хапшења, те одобравања 
депортације њихових клијената из БиХ?“ 

 
Лазар Продановић: 
„Моје питање упућено је министру безбједности у Савјету министара и оно гласи – 

Колико је случајева прања новца у првих шест мјесеци ове године у БиХ откривено? Дакле,  
колико је случајева открило Одјељење за сузбијање прања новца при СИПА-и, о коликим 
износима се ради и у које намјене су ова незаконитим путем стечена средства била планирана, 
односно улагана у протеклом периоду?“ 
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Садик Бахтић: 
„Када ће Савјет министара, у складу са закључком овог парламента, и низом одговора на 

моја посланичка питања, пописати и донијети закон о одузетој имовини бившег Савеза 
комуниста коју је СДП незаконито присвојио, узурпирао, опљачкао те је користи и издаје у 
закуп?“ 

 
Сњежана Рајилић: 
„1. Тражим од Управног одбора и менаџмента БХТ1 да ми достави Извјештај о утрошку 

средстава прикупљених од продаје картица за коришћење сателитског програма БХТ1 у 2006. и 
2007. години. 

2. Тражим од Управног одбора и менаџмента БХТ1 да ми достави хитан одговор – да ли је 
БХТ1 генерални информативни спонзор манифестације чији су организатори припадници 
Удружења Q (ради се о манифестацији геј удружења)?“ 

 
Рифат Долић: 
''1. Посланичка иницијатива упућена је Савјету министара а односи се на предузимање 

потребних радњи и потписивање Истанбулске конвенције о привременом уласку робе коју је 
Свјетска царинска организација (WCO) усвојила 1990. године а која је ступила на снагу 1993. 
године и прогресивно замјењује ранију АТА конвенцију из 1961. године. 

2. Посланичко питање упућујем предсједавајућем Савјета министара и министру 
иностраних послова а питање гласи: – Који су разлози за селективно реаговање Савјета 
министара и Министарства иностраних послова у вези с питањем заштите имовине БиХ, њених 
грађана и фирми изван БиХ? Зашто протесна нота у том правцу није упућена и Републици 
Хрватској, када се тамо свакодневно присваја имовина БиХ, њених фирми и грађана и ко ће бити 
одговоран за штете које су настале због индолентног и селективног односа државних органа БиХ 
према заштити ове имовине?“ 

 
Ремзија Кадрић: 
„Тражим од Савјета министара да ми достави потпуну информацију са потребним 

подацима о томе – колико су ентитети до сада спровели одлуку Уставног суда у предмету број 
5/98 од 30. јуна и 01. јула 2000. године („Службени гласник БиХ“, број 23/2000 од 14. септембра 
2000. године) и одредбе својих устава везано за ово питање?“ 

 
Бранко Докић: 
„Моје питање упућено је министру комуникација и транспорта БиХ – Зашто до сада није 

отклоњена грешка учињена неовлашћеним дописом службеника Министарства комуникација и 
транспорта мимо предвиђене процедуре, упућено Међународној поштанској унији у Берну, којим 
је само један оператор, то је БХ поште, добио позицију да представља БиХ у Међународној унији 
за поштански саобраћај?  Уз питање због чега то није урађено до сада, сугеришем да се то одмах 
уради.“ 
 

Денис Бећировић: 
„1. Зашто Савјет министара БиХ не приступи реализацији тачке 3 у Резолуцији о 

убрзавању процеса приступања БиХ у чланство Европске уније а која је објављена у „Службеном 
гласнику БиХ“, број 25/08? 

 2. Зашто Савјет министара БиХ није до сада испоштовао закључак Представничког дома 
Парламентарне скупштине БиХ који га је обавезао да изради и достави Парламенту БиХ ову 
стратегију? 

3.  И треће питање Министарству правде и Министарству за људска права: – Шта су 
конкретно учинили у 2008. години да помогну незаконито ухапшеном држављанину БиХ Илији 
Јуришићу, који већ готово годину и по дана лежи у затвору у Београду?“ 
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Славко Матић: 
„Којим се разлозима Централна изборна комисија БиХ руководила при доношењу Одлуке 

о оспоравању бирачког права за више хиљада прогнаника - држављана БиХ који су с истом 
документацијом предатом за локалне изборе могли гласати на Општим изборима 2006. године? 
Као минимум добре воље за исправљање неправде према овим особама, очекујем преиспитивање 
наведене одлуке.“ 

 
Милорад Живковић: 
''1. Посланичко питање упућено је министру иностраних послова. Наиме, у контактима са 

амбасадама, али и приликом посјета другим земљама, питали су нас зашто Босна и Херцеговина 
крши међународно право не примјењујући споразуме које је прихватила приликом распада 
Социјалистичке Федеративне Републике Југославије. Мене занима – Да ли БиХ крши тиме 
међународно право, да ли их може једнострано прекинути и шта се чини да се то у БиХ престане 
свакодневно дешавати? 

2. У складу са досадашњом праксом, молим да иницијатива која се тиче активности 
Савјета министара и Агенције за статистику БиХ у вези са предстојећим пописом буде 
прослијеђена надлежној комисији ради давања мишљења и уврштавања у дневни ред наредне 
сједнице Парламента.“ 

(Уз иницијативу је приложен Предлог закључка и одговарајуће образложење достављено 
од Клуба СНСД-а на 34. сједници Дома приликом расправе о дневном реду) 
 

Азра Алајбеговић: 
„Ја имам једно кратко питање Дирекцији за европске интеграције, Савјету министара, 

Министарству иностраних послова а гласи: – У којој је фази реализација Протокола о сарадњи у 
области европских интеграција, потписаног маја 2005. године, између Словачке и БиХ, којим је 
предвиђено остваривање контаката експерата два министарства иностраних послова с циљем 
преношења искустава Словачке у процесу приступања Европској унији?“ 

 
Јерко Иванковић Лијановић: 
„Ја имам једну иницијативу за надлежне институције. Предлажем да се хитно потпише 

уговор о избјегавању двоструког опорезивања са свим земљама у којима босанскохерцеговачка 
привреда има пословне активности, као на примјер Република Македонија и Аустрија, у којима 
босанскохерцеговачка привреда има могућности за велике пословне активности, али их у 
великом дијелу спречава то што немамо уговор о избјегавању двоструког опорезивања.“ 

 
Драго Калабић: 
„Моје питање упућено је Комисији за очување националних споменика БиХ. Тражим 

цјеловит извјештај о раду Комисије за очување националних споменика, са посебним акцентом 
на: 

- Какав је статус запослених у Комисији за очување националних споменика? 
- Ко је дао мишљење о Правилнику о унутрашњој организацији Комисије под бројем 

НА/01-1-02/02 од 14. јуна 2002. године? Колико је стално запослених, колико је под 
уговором и да ли су испоштовани ставови Предсједништва БиХ да Правилник усвоји 
Савјет министара?  

- Колико се средстава користи из буџета по годинама од оснивања, а колико из 
донација?  

- Ко је од чланова Комисије склопио уговор са Комисијом и колико средстава су узели 
по том основу чланови Комисије?  

- Колика је плата предсједника Комисије а колика је чланова Комисије?“ 
 

Адем Хускић: 
„Ко је власник виле 'Босанка' у Београду и на основу којих докумената?“ 
(питање упућено Савјету министара БиХ) 
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Шемсудин Мехмедовић: 
„1. Када ће почети процес враћања имовине Исламској заједници – Дирекцији Вакуфа у 

БиХ, која је књижена за вријеме агресије на Босну и Херцеговину, као и након 1995. године до 
данас? 

 2. Када ће бити испоштована Одлука о конститутивности народа у БиХ и у институцијама 
РС-а?“ 

(питање упућено Савјету министара БиХ и Влади РС-а) 
 
Ад. – 3.  Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о  
               измјенама и допунама Изборног закона БиХ по хитном поступку, у складу са  
               чланом 127. Пословника 
             Након уводних напомена предсједавајућег, предлагач Јерко Иванковић Лијановић 
образложио је захтјев за хитни поступак.  
 Захтјев за хитни поступак није прихваћен(''за'' два, ''против'' 33 и ''уздржана'' три гласа).  
 У складу с Пословником обављено је гласање о скраћеном поступку. „За“ процедуру по 
скраћеном поступку гласало је седам посланика, 29 је гласало „против“, а  четири су били 
„уздржани“. Предсједавајући је констатовао да Дом није прихватио ни поступак по члану 126. 
Пословника те ће Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ бити разматран у 
редовној законодавној процедури. 
 
Ад. – 4.  Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о  
               измјенама и допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне  
               штедње по хитном поступку, у складу са чланом 127. Пословника 
             Предсједавајући Лозанчић дао је уводне напомене, након чега је Јерко Иванковић 
Лијановић образложио захтјев. У расправи у оквиру ове тачке учествовали су: Саво Ерић, Бранко 
Докић, Славко Јовичић, Момчило Новаковић и Јерко Иванковић Лијановић. 
 Приликом гласања захтјев за хитни поступак није прихваћен (''за'' 12, ''против'' 27 и један 
''уздржани'' глас). Није прихваћен ни предлог за разматрање Предлога закона по скраћеној 
процедури (''за'' 13, ''против'' 21  и један ''уздржани'' глас. Предсједавајући је констатовао да се 
Предлог закона о измјенама и допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе 
девизне штедње упућује у разматрање по редовној процедури. 
 
Ад. – 5.  Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о  
               заштити домаће производње по хитном поступку, у складу са чланом 127.  
               Пословника 
 Предлагач Јерко Иванковић Лијановић дао је образложење након уводних напомена 
предсједавајућег Лозанчића. У расправи су учествовали: Мехмед Суљкановић, Мирко Околић, 
Бајазит Јашаревић, Јерко Иванковић Лијановић и Денис Бећировић.  
 Ни у овом случају није прихваћен Захтјев за хитни поступак („за“ осам, „против“ 27 и 
„уздржаних“ пет гласова). Након тога, Дом није прихватио ни предлог за скраћени поступак („за“ 
девет, „против“ 27 и „уздржана“ четири гласа. Дакле, и Предлог закона о заштити домаће 
производње биће разматран по редовној законодавној процедури. 
 
Ад. – 6.  Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјени Закона о  
               класификовању дјелатности у Босни и Херцеговини по скраћеном поступку,  
               у складу са чланом 126. Пословника 
            Предсједавајући Лозанчић дао је уводне напомене. 

Није било расправе.  
Прихваћен је Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о измјени 

Закона о класификовању дјелатности у Босни и Херцеговини по скраћеном поступку, у складу са 
чланом 126. Пословника, и то са 36 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 13), 
два „против“ и једним гласом „уздржан“.  
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Ад. – 7.  Захтјев Савјета министара БиХ за разматрање Предлога закона о допунама   
               Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње по скраћеном  
               поступку, у складу са чланом 126. Пословника 
            Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе о овој тачки. 
 Приликом гласања, са 21 гласом „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске три), 11 
„против“ и седам „уздржаних“, није било ентитетске већине из Републике Српске те је обављено 
је усаглашавање у Колегијуму. Чланови Колегијума нису постигли сагласност. Захтјев Савјета 
министара БиХ за разматрање Предлога закона о допунама Закона о измирењу обавеза по основу 
рачуна старе девизне штедње по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника, 
прихваћен је у другом кругу гласања, са 21 гласом „за“, 12 „против“ (из Федерације БиХ четири, 
из Републике Српска осам) и седам „уздржаних“ гласова. 
 
Ад. – 8.  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици БиХ 
               (друго читање) 
            Није било расправе ни у оквиру ове тачке дневног реда. 

Са 37 гласова „за“ (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске 13), без гласова „против“ 
и три гласа „уздржан“, усвојен је Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској 
политици БиХ у другом читању.  
 
Ад. – 9.  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о одликовањима БиХ – предлагач:  
               посланик Бериз Белкић (друго читање) 
 Предсједавајући је дао уводне напомене у којима је изнио да је надлежна комисија 
усвојила један амандман, а да је посланик Момчило Новаковић у пленарној фази поднио шест 
амандмана. Затим је предсједавајући отворио расправу. 

Прво је Момчило Новаковић образложио своје амандмане, а затим су у расправи 
учествовали Милорад Живковић и Бериз Белкић. 

Предсједавајући је прво дао на гласање амандмане Момчила Новаковића. Уз сагласност 
предлагача, гласало се о свим амандманима заједно. Са 13 гласова „за“, 25 „против“ и два 
„уздржана“ гласа, предсједавајући је констатовао да амандмани нису прихваћени. Затим се 
приступило изјашњавању о Предлогу закона у другом читању. Са 24 гласа „за“ (из Федерације 
БиХ 22, из Републике Српске два), 11 „против“ и четири „уздржана“ није било ентитетске већине 
те је одмах је обављено усаглашавање у Колегијуму. С обзиром да Колегијум није постигао 
сагласност, гласало се у другом кругу. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о 
одликовањима БиХ пао је у другом читању – „против“ је гласало 11 посланика из Републике 
Српске.   

  
  
Ад. – 10.  Предлог закона о престанку важења Закона о флашираним питким водама БиХ 
                 (друго читање) 
            Предсједавајући Лозанчић дао је уводне напомене. 
 Није било расправе. 
 Са 37 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 14), једним „против“ и 
једним гласом „уздржан“ усвојен је Предлог закона о престанку важења Закона о флашираним 
питким водама БиХ у другом читању. 
 
Ад. – 11.  Предлог закона о измјенама и допунама Закона о порезу на додату вриједност, са  
                 Мишљењем Комисије за финансије и буџет (предлагач: посланик Бранко Докић) 
 Предсједавајући Лозанчић подсјетио је да се овдје ради о негативном мишљењу Комисије, 
па ће Дом расправљати и одлучивати о том мишљењу. Ако Мишљење буде усвојено, Предлог 
закона ће пасти, а у супротном, Комисија је дужна да поново размотри Предлог закона и достави 
ново мишљење о принципима. 
 Предлагач Бранко Докић поднио је образложење овог законског предлога, посебно се 
осврнувши на негативно мишљење Управног одбора Управе за ниндиректно опорезивање везано 
за диференциране стопе ПДВ-а које је прихватила и надлежна комисија. Између осталог, 
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предложио је да Дом одгоди изјашњавање о овом предлогу закона за период послије избора те 
да се сачека достављање цјеловитог извјештаја Савјета министара БиХ и, евентуално, њиховог 
Предлога закона о измјенама и допунама Закона о ПДВ-у, када би он повукао свој предлог закона 
и дјеловао путем амандмана. 

Након тога, у расправи и репликама учествовали су: Садик Бахтић, Момчило Новаковић, 
Денис Бећировић, Селим Бешлагић, Мирко Околић, Лазар Продановић, Милорад Живковић, 
Азра Хаџиахметовић, Славко Јовичић, Бајазит Јашаревић и Јерко Иванковић Лијановић. 

Мишљење Комисије за финансије и буџет усвојено је са 28 гласова „за“ (из Федерације 
БиХ 19, из Републике Српске девет), 12 „против“ и без гласова „уздржан“, што значи да је 
одбијен Предлог закона о измјенама и допунама Закона о ПДВ-у. 

Усвајањем Мишљења Комисије, Дом је усвојио и закључак садржан у Мишљењу, који 
гласи: 

„Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ захтијева од Савјета 
министара БиХ да изради и достави детаљну анализу и процјену о увођењу 
диференцираних стопа ПДВ-а на укупне приходе у Босни и Херцеговини.“ 
   
Ад. – 12.  Извјештај о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 
                 период јануар–децембар 2007. године 
            Након уводних напомена предсједавајућег, није било пријављених за расправу.  

Са 36 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске 14), два „против“ и два 
гласа „уздржан“, усвојен је Извјештај о извршењу Буџета институција БиХ и међународних 
обвеза БиХ за период јануар – децембар 2007. године. 
 
Ад. – 13.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о захтјеву  
                 Уставноправног комисије за разматрање Предлога закона о измјенама Закона о  
                 кривичном поступку БиХ по хитном поступку, у складу са чланом 127.  
                 Пословника 
            Колегијум није постигао сагласност о захтјеву за хитни поступак. Захтјев није прихваћен 
ни у другом кругу гласања – 11 посланика из Републике Српске гласало је „против“.  
 Затим је Дом гласао о скраћеном поступку. Са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из 
Републике Српске два), 10 „против“ и четири „уздржана“, није било ентитетске већине те је 
обављено је усаглашавање у Колегијуму. Колегијум није постигао сагласност. У другом кругу 
„против“ је гласало 11 посланика из Републике Српске, па ће према томе Предлог закона о 
измјенама Закона о кривичном поступку БиХ бити разматран по редовној процедури. 
 
Ад. – 14.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о  
                 Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о финансирању политичких  
                 партија – предлагачи: посланици Шефик Џаферовић, Нико Лозанчић и Милорад 
                 Живковић (закон у другом читању) 
            Комисија Колегијума није постигла сагласност о Предлогу закона. 
            У другом кругу гласања пао је Предлог закона о измјенама и допунама Закона о 
финансирању политичких партија (предлагачи: посланици Шефик Џаферовић, Нико Лозанчић и 
Милорад Живковић) у другом читању – „за“ 26, „против“ 11 - из Републике Српске и три 
„уздржана“ гласа.  
  
Ад. – 15.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о 
                 Мишљењу Уставноправне комисије о Предлогу закона о измјенама и допунама 
                 Закона о  Савјету министара БиХ – предлагач: посланик Милорад Живковић 
             Колегијум није постигао сагласност о Мишљењу.  
 Дом је, са 26 гласова „за“, девет „против“ (из Федерације БиХ један, из Републике Српске 
осам) и три гласа „уздржан“ прихватио негативно мишљење Уставноправне комисије. Према 
томе, одбијен је Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Савјету министара БиХ. 
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Ад. – 16.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о 
                 Мишљењу Уставноправног комисије о Предлогу закона о измјенама и допунама 
                 Закона о министарствима и другим органима управе БиХ – предлагач: посланик  
                 Милорад Живковић 
            Колегијум није постигао сагласност ни о овом мишљењу. 
 У другом кругу Дом није прихватио негативно мишљење Уставноправне комисије – „за“ 
23 гласа, „против“ 11 - из Републике Српске и три „уздржана“. Предсједавајући је констатовао да 
се Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим органима управе 
БиХ враћа Комисији ради доставе новог мишљења, у складу са чланом 107. став (3) Пословника 
Дома. 
 
Ад. – 17.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању да се постигне сагласност о Предлогу  
                 одлуке о усвајању Саобраћајне политике БиХ за период од 2008. до 2020. године 
 Колегијум као комисија није постигао сагласност. 
 У другом кругу гласања није прихваћен Предлог одлуке о усвајању Саобраћајне политике 
БиХ за период од 2008. до 2020. године - „за“ 26 гласова, „против“ 10 - из Републике Српске и 
два „уздржана“ гласа. 
 
Ад. – 18.  Предлог Савјета министара БиХ за именовање члана Комисије за концесије Босне 
                 и Херцеговине 
 Предсједавајући Лозанчић дао је кратке напомене. 
 Дом је, са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 11), једним 
„против“ и осам гласова „уздржан“, на предлог Савјета министара, за члана Комисије за 
концесије Босне и Херцеговине именовао Иву Андрића. 
 
Ад. – 19.  Именовање три члана у Интерресорну радну групу за припрему предлога Закона 
                 о  сукобу интереса у институцијама власти Босне и Херцеговине (Интерресорну  
                 радну групу основао Савјет министара) 
             Предсједавајући Лозанчић подсјетио је да је Представнички дом на 29. сједници, поводом 
расправе о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о сукобу интереса у институцијама 
власти БиХ, усвојио закључак којим се задужује Савјет министара да хитно приступи изради 
новог Закона о сукобу интереса у институцијама власти БиХ, који ће се засновати на позитивним 
искуствима земаља чланица ЕУ, као и на искуствима Централне изборне комисије БиХ, те да 
Предлог закона упути Парламентарној скупштини БиХ на усвајање најкасније до краја првог 
тромјесечја 2009. године. Савјет министара је основао Интерресорну радну групу и затражио од 
Представничког дома и Дома народа да именују своје представнике. Дом народа је то већ учинио, 
док је Колегијум Дома у проширеном саставу расправљао о овом питању те је предложено да се у 
радну групу именују посланици: Шефик Џаферовић, Момчило Новаковић и Винко Зорић.  

У расправи су изнесени нови предлози, те су у Интерресорну радну групу за припрему 
Предлога закона о сукобу интереса у институцијама власти Босне и Херцеговине, са 28 гласова 
„за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске осам), два „против“ и девет гласова „уздржан“, 
именовани посланици: Момчило Новаковић, Винко Зорић и Бакир Изетбеговић.   
 
Ад. – 20.  Иницијатива посланика Адема Хускића да се на једној од наредних сједница Дома  
                 расправља о питању имовине Босне и Херцеговине 
            Предсједавајући Лозанчић дао је кратке уводне напомене. 
 Није било расправе о овој тачки. 
 За Иницијативу је гласало 28 посланика (из Федерације БиХ 25, из Републике Српске три),  
11 је било  „уздржаних“.  Предсједавајући је констатовао да нема потребне ентитетске већине те 
ће бити накнадно обављено усаглашавање о Иницијативи посланика Адема Хускића. 
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Ад. – 17. Давање  сагласности за ратификацију: 

а)  Споразума о економској сарадњи између Савјета министара Босне и Херцеговине и  
     Владе Словачке Републике, 
б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Словачке Републике о унапређењу и  
      узајамној заштити улагања, 
ц)  Анекса Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Норвешке о  
      финансирању пројекта у корист правосуђа и/или судова и тужилаштава у Босни и 
      Херцеговини, 
д)  Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине – Граничне  
     полиције – и Министарства унутарњих послова Републике Хрватске – Равнатељства  
     полиције – о спровођењу мјешовитих патрола уз заједничку државну границу, 
е)  Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине – Граничне  
     полиције – и Министарства унутарњих послова Републике Хрватске – Равнатељства  
     полиције – о службеном транзиту преко државног подручја друге уговорне стране с  
     циљем поступања на властитом државном подручју, 
ф) Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине – Граничне 
     полиције – и Министарства унутарњих послова Републике Хрватске – Равнатељства  
     полиције – о упућивању службеника за везу, 
г)  Протокола између Министарства безбједности Босне и Херцеговине – Граничне  
     полиције – и Министарства унутарњих послова Републике Хрватске – Равнатељства  
     полиције – о оснивању заједничких радних група за сузбијање криминалитета, 
х)  Финалног акта Регионалне конференције о радио-везама за планирање дигиталног  
     земаљског радиодифузног сервиса у дијеловима региона 1 и 3, у фреквенцијском  
     опсегу 174-230 MHz и 470-862 MHz (RRC 06), 
и) Конвенције о међународној трговини угроженим врстама дивљих животиња и 
     биљака (CITES), 
ј)  Конвенције о заштити и промовисању различитости културних израза, 
к) Допуне члана 1. Конвенције о забрани и ограничењу употребе одређених врста  
     конвенционалног наоружања (CCW).   
л)  Споразума о кредиту између Босне и Херцеговине, коју заступа Министарство  
      финансија и трезора, и RAIFFEISEN ZENTRALBANK ÖSTERREICH  
      AKTIENGESELLSCHAFT – Развој система за водоснабдијевање у општини 
      Лакташи, 
м)  Меморандума о разумијевању између Регионалне канцеларије Свјетске здравствене  
       организације за Европу и Министарства цивилних послова Босне и Херцеговине.      
  

            Предсједавајући Лозанчић дао је кратке напомене. 
Није било расправе о овој тачки дневног реда. 

 Предсједавајући Лозанчић предложио је да се гласа заједно о свим споразумима. Овај 
предлог је прихваћен са 36 гласова „за“, два „против“ и једним гласом „уздржан“. 
 За све споразуме из ове тачке дата је сагласност за ратификацију – „за“ је гласало 39 
посланика, гласова “против“ није било, а један посланик је био „уздржан“. 

 
Овим је реализован дневни ред. 
Сједница је завршена у 16.30 часова. 
Саставни дио Записника је транскрипт 34. сједнице. 
 

 
               СЕКРЕТАР                                          ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ     
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                  ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                        Нико Лозанчић 

 
           


